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Protokół 

z odbytej XVI sesji Rady Gminy Rozprza  w dniu 29 czerwca 2012 roku. 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie 12-tej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rozprzy. 

 

Punkt 1 

Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

 
Obrady prowadził  Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Gemel. 
Powitał radnych oraz osoby biorące udział w sesji. 
W obradach uczestniczyło 15 radnych. Lista obecności w załączeniu protokółu. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Janusz Jędrzejczyk Wójt Gminy 
2. Artur Cubała Zastępca Wójta Gminy 
3. Bogdan Górecki Skarbnik Gminy 
4. Ilona Mackiewicz Radca Prawny 
5. Julian Misztela  Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Rozprzy 

 
W trakcie omawiania punktów porządku obrad  na posiedzenie zapraszani byli  pracownicy, 
którzy przygotowywali projekty uchwał na sesję. 
 
 

Punkt 2 

Przedstawienie porządku obrad i przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Gemel zaproponował zmianę do porządku obrad. 
Zmiana dotyczyła wykreślenia punktu 12 porządku obrad tj. Podjęcie  uchwały w sprawie 
podziału Gminy Rozprza na stałe obwody głosowania, ponieważ nie została jeszcze 
opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego  podjęta uchwała na sesji  
w dniu 29 maja 2012 roku w sprawie podziału Gminy Rozprza na okręgi wyborcze.   
Zaproponowaną zmianę przyjęto jednogłośnie.  
 
Po zmianach porządek realizowany był w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad oraz przyjęcie protokółu z XV sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rozprza za 2011 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Rozprza  

z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian  budżetu i w budżecie gminy na 2012 rok. 
7. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rozprza na lata 2011-2022. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Piotrkowskiemu na pokrycie kosztów dowozu dzieci niepełnosprawnych na Warsztaty 
Terapii  Zajęciowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
i zbiorowe odprowadzanie ścieków  przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Rozprzy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej    
Biblioteki Publicznej. 

11. Uchwalenie statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Rozprzy. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/10 Rady Gminy Rozprza z dnia  

13 grudnia 2010 r. dotyczącej powołania stałych Komisji Rady Gminy . 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na zbycie  nieruchomości oznaczonej numerem 

60/1 położonej w obrębie ewidencyjnym Truszczanek. 
       14. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
       15. Zakończenie obrad. 
 
Uwagi do zapisów w protokóle z XV sesji wniosła radna Jadwiga Kułak – Pełka. 
Zmiana dotyczyła wypowiedzi radnej na str.6 i str.12 protokółu.  

• str. 6 -  Radna wnioskowała o naprawę – uzupełnienie dziur na ulicy Różanej  
w Niechcicach i w Woli Niechcickiej Starej od nr 1 do 28 . 

• str.12- wykreślić miejscowość Niechcice w wypowiedzi radnej dotyczącej 
przeznaczenia środków na profilaktykę nowotworową dla mieszkańców całej gminy. 

Po naniesieniu poprawek zgłoszonych przez radną Jadwigę Kułak-Pełka protokół przyjęto 
jednogłośnie. 

 

Punkt 3 

Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami 

 

Wójt Janusz Jędrzejczyk poinformował o przyznanej pomocy finansowej w ramach osi IV 
PROW 2007-2013 w ramach działania 413 „Wdrażanie Lokalnych Strategii Rozwoju” dla 
operacji, które odpowiadają warunkom  przyznania  pomocy w ramach działania „Odnowa 
i rozwój wsi”. 

1. Wniosek 1  pn. Adaptacja lokalu mieszkalnego na zaplecze sanitarno-szatniowe oraz 
budowa trybun na boisku piłkarskim w Mierzynie – uzyskał 60 punktów i znajduje 
się na pierwszym miejscu na liście, wnioskowana kwota 127.000 zł, 

2. Wniosek 2 pn. Zmiana sposobu użytkowania istniejącego budynku handlowo- 

usługowego z przeznaczenie na świetlicę środowiskową – uzyskał 46 punktów i 14 
miejsce na liście, wnioskowana kwota 500.000 zł. 

Natomiast z małych projektów wnioski o przyznanie pomocy znalazły się na 3 i 4 miejscu. 

• miejsce 3 na liście wniosek pn. Piknik rodzinny w Gminie Rozprza – wnioskowana 
kwota 20.000 zł, 

• miejsce 4 na liście wniosek pn. Promocja dziedzictwa historycznego i kulturowego  
w Gminie Rozprza – wnioskowana kwota 12 848 zł. 

 

Następnie Wójt mówił o udziale lokalnych przedsiębiorstw w naborze wniosków pn. 
Tworzenie i rozwój mikro przedsiębiorstw - łączna kwota projektów 450.564 zł. 
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Wójt podziękował pracownikom Urzędu Gminy p. Annie Toma i Michałowi Tokarskiemu za 
przygotowanie wniosków. 
W dalszej części posiedzenia Wójt przedstawił wykaz postępowań przetargowych.  
Są to: 

1. Przebudowa przepustu drogowego ciągu drogi gminnej Bagno-Cekanów – najniższa 
oferta to kwota 195.447 zł złożona przez PEUK  SA Piotrków Tryb. 

2. Udzielenie  kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów  

i pożyczek – ofertę złożył Bank Spółdzielczy  Ziemi Piotrkowskiej w Piotrkowie Tryb. 
3. Wymiana oświetlenia elektrycznego na energooszczędne  w  części budynku Szkoły 

Podstawowej w Rozprzy oraz w części budynku Szkoły Podstawowej w Milejowie –  
postępowanie w toku, w trakcie oceny i sprawdzania ofert. 

4. Opracowanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Rozprza – postępowanie w trakcie  przygotowania do 
ogłoszenia. Planowane ogłoszenie w pierwszym tygodniu lipca. 

5. Modernizacja korytarzy, świetlicy i pomieszczenia gospodarczego w Szkole 

Podstawowej w Milejowie – w trakcie składania ofert, otwarcie 02 lipca 2012. 
6. Zakup biletów miesięcznych na dowóz uczniów dojeżdżających do placówek 

oświatowych z terenu Gminy Rozprza w roku szkolnym 2012/2013 – PKS Piotrków 

Tryb. będzie dowoził dzieci do szkół. 
 

Punkt 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

 oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 rok. 

 

Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że plan budżetu Gminy uchwalony w lutym 
2011 r zamykał się kwotami: 
-  po stronie dochodów  27.983.318 zł, w tym dochody majątkowe 1.062.232 zł, dochody 
bieżące 26.921.086 zł 
-  po stronie wydatków 31.623.724 zł, w tym wydatki majątkowe 5.272.600 zł, wydatki 
bieżące 26.351.124 zł. 
Zaplanowany był deficyt w kwocie 3.640.406 zł. 
Rada Gminy oraz Wójt Gminy dokonali zmian w ciągu roku, w wyniku powyższych zmian 
budżet zamknął się: 
-  po stronie dochodów  28.704.653  zł 
-  po stronie wydatków   32.436.953 zł. 
Planowany deficyt budżetu gminy na 2011 rok wyniósł3.732.300 zł. 
Wykonanie dochodów budżetowych w 2011 zamknięto kwotą  28.169.099, 09 zł, co stanowi 
93,48% przyjęto planu.  
Kwota długu na koniec 2011 roku wynikła z zaciągniętych kredytów i pożyczek i wyniosła 
14.992.035 zł co stanowi 50,33% dochodów budżetu. 
Pytań do przedłożonego sprawozdania nie było. 
Skarbnik Gminy zapoznał z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Rozprza za 2011 rok. 
Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował sprawozdanie Wójta Gminy. 
Opinia w załączeniu. 
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Przyjęto jednogłośnie  

 

Uchwałę nr XVI/42/12 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz  

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rozprza za 2011 rok 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

 
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że zgodnie  z ustawą o finansach publicznych  
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu, sprawozdanie finansowe, 
zapoznała się z informacją o stanie mienia komunalnego oraz z pozytywną opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 rok. 
Komisja wystąpiła z wnioskiem  do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
Przekazano uchwałę do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi celem zaopiniowania 
wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
Skarbnik Gminy odczytał pozytywną uchwałę Składu Orzekającego RIO w sprawie opinii 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
 
W dyskusji radny Arkadiusz Próba wnioskował o zmniejszenie umorzeń podatkowych,  
a  tym samym zwiększenie ściągalności podatków. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel odczytał uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

 
Uchwałę nr XVI/ 43/12 

w sprawie udzielenia  Wójtowi Gminy Rozprza absolutorium  

tytułu wykonania budżetu za 2911 rok 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk podziękował Radzie Gminy w imieniu swoim oraz pracowników za 
udzielne absolutorium. 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2012 rok 

 

Skarbnik Gminy Bogdan Górecki omówił proponowane zmiany w planie dochodów  
i wydatków budżetowych (zał. Nr 1 i 2). Saldo zmian wynosi 310.950 zł. 
Następnie omówił załącznik nr 3 dotyczący zadań inwestycyjnych, w którym uwzględniono 
zmiany wynikające z załącznika nr 1 i 2. 
Zaproponowane zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu zmieniają wysokość 
deficytu do kwoty 112.594 zł. 
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Planowana kwota długu na koniec 2012 roku wyniesie 14.940.916,44 zł, co stanowi 46,31 % 
planowanych dochodów. 
Zmiany budżetu analizowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady 
Gminy. Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Komisji. Opinia w załączeniu. 
 

Przyjęto jednogłośnie  

 

Uchwałę nr XVI/44/12 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2012 rok 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza 

 
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że zmiany WPI związane są ze zmianami 
budżetu gminy. 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie  

 

Uchwałę nr XVI/45/12 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w  sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

 
Stowarzyszenie Koło Pomocy Dzieciom Niepełnosprawnym w Piotrkowie Tryb. prowadzi 
Warsztaty Terapii Zajęciowej w Sulejowie, które funkcjonuje od 2007 roku  na rzecz osób 
niepełnosprawnych na mocy ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych.  
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska  Rady Gminy pozytywnie oceniła 
udzielenie takiej pomocy Powiatowi Piotrkowskiemu z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
dojazdu niepełnosprawnych mieszkańców Gminy Rozprza na Warsztaty Terapii Zajęciowej  
w Sulejowie w 2012 roku. 
 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie  

 

Uchwałę nr XVI/46/12 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
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Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Rozprzy 

 
Tytułem wstępu Zastępca Wójta Artur Cubała poinformował, że zgodnie  z art. 24 ust. 2 i 3 
ustawy z 2001 roku oraz późniejszymi zmianami o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków należy do zadań własnych gminy. 
Natomiast ustawa daje szereg obowiązków operatywnych dla przedsiębiorstw, które zajmują 
się obsługą urządzeń wodno-kanalizacyjnych jakim w naszej gminie jest Zakład Gospodarki 
Komunalnej. Zakład Gospodarki Komunalnej w Rozprzy opracował taryfy zgodnie z zasadami, 
o których mowa w art. 23 Ustawy oraz przepisami Rozporządzenia Ministra Budownictwa  
w sprawie określenia taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń na 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
Ceny i stawki opłat, określone przez ZGK w taryfach zostały skalkulowane na podstawie 
niezbędnych przychodów prowadzenia działalności zaplanowanych na rok obowiązywania  
taryf, których zróżnicowanie wynika z udokumentowanych różnic: 
-  kosztów związanych ze świadczeniem usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków, 
-  zmian warunków ekonomicznych i wielkości usług, 
-  planowanych wydatków remontowych. 
Przy ustalaniu taryf przyjęto zasadę ustalania ich na optymalnie niskim poziomie dla 
odbiorców usług i równocześnie bezpiecznym dla prawidłowej działalności zakładu. 
 
Dyrektor ZGK Julian Misztela potwierdził, że taryfy zostały opracowane zgodnie  
z obowiązującymi przepisami. Ze względu na brak możliwości zróżnicowania kosztów 
zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia ścieków dla odbiorców usług wodociągowych 
 i kanalizacyjnych, zastosowano jedną grupę taryfową - Gospodarstwa domowe i inni 
odbiorcy. W zakresie zbiorowego zaopatrzenia w  wodę ma zastosowanie dla odbiorców 
usług wodociągowych taryfa dwuczłonowa zawierająca cenę 1m3 dostarczanej wody oraz 
stawkę miesięcznej opłaty abonamentowej. Stawka opłaty abonamentowej dla tych co 
posiadają wodomierze wynosi 2,16 zł, natomiast dla gospodarstw nie posiadających 
wodomierzy 10,85 zł. Stawki opłaty abonamentowej pozostały na poziomie ubiegłego roku. 
Odnośnie zbiorowego odprowadzania ścieków ma zastosowanie taryfa jednoczłonowa dla 
wszystkich odbiorców. Ilość ścieków dla gospodarstw domowych określa się 
współczynnikiem 0,9 w stosunku do ilości pobranej wody. Cena za 1m3 odprowadzanych 
ścieków ustalono taryfie w wysokości 6,06 zł brutto. 
Ponadto Dyrektor ZGK dodał, że w trakcie sporządzania cen wody nie uwzględniono 
maksymalnych stawek tzn. ceny wskaźnikowej. Cena wskaźnikowa to suma rocznych 
należności za wodę, wynikających z cen i stawek opłat w złotówkach, podzielona przez 
roczną wielkość sprzedaży wody w m3.  Według takich wyliczeń cena wody powinna wynosić 
2,67 zł netto, natomiast w taryfie jest cena 2,61 zł brutto. 
W związku z powyższym ceny wody nie zostały określone maksymalne, ale wzrost ich został 
podyktowany wzrostem  energii elektrycznej, składek ZUS oraz inflacją. 
Przy ustalaniu przychodów stanowiących podstawę ustalenia stawek taryfowych 
uwzględniono wzrost cen usług konsumpcyjnych w wysokości 2,85 % i założono marżę zysku 
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w wysokości 3%. Zaplanowano kupno dwóch pomp głębinowych do studni, które są 
niezbędne do ciągłości produkcji wody. 
Ponadto zgodnie z zaleceniami Sanepidu należy przeprowadzić kapitalny remont hydroforni 
w Białocinie.  Dwie oczyszczalnie są nowe, natomiast urządzenia doprowadzające ścieki 
stare, które należałoby wymienić. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel odczytał pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej.   
 
W dyskusji:  
Radny Krzysztof Biegański proponował nie podnosić cen wody i ścieków. 
 
Radna Jadwiga Kułak - Pełka – uznała, że ustalając ceny wody i ścieków nie było żadnych 
propozycji i rozwiązań oszczędnościowych.  Znaczny wzrost proponowanych cen przede 
wszystkim za odprowadzane ścieki obciąża mieszkańców. 
Mieszkańcy pytają dlaczego przy wybudowanych nowych oczyszczalniach tak znacznie 
wzrosła cena odprowadzanych ścieków  tj. z  4,21 zł  do 6,06 zł. 
 Według informacji roczne utrzymanie oczyszczalni w Niechcicach wynosi około 50.000 zł na 
co składa się jeden etat pracownika i zużycie energii elektrycznej. 
Największy ból to stare azbestowe rury oraz duża zawartość kamienia w wodzie i nic się nie 
wspomina o  wymianie rur i poprawie jakości wody. 
Natomiast  mieszkańcy pytają co otrzymają w zamian za tak wysoką cenę ścieków. 
Radna pytała o koszty eksploatacji oczyszczalni ścieków w Rozprzy i Niechcicach oraz jakie 
wpływają środki do kasy zakładu za wodę i ścieki. 
 
Rury azbestowe są w większości na terenie całej gminy i zakładu nie stać na ich wymianę 
odpowiedział radnej Dyrektor ZGK. 
Są to kosztowne zadania inwestycyjne,  na które Rada Gminy  musi zabezpieczyć w budżecie 
środki. Natomiast woda badana jest co miesiąc  i spełnia normy i wymogi. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do Dyrektora ZGK o przygotowanie na następną  sesję  
informacji o kosztach funkcjonowania oczyszczalni w Rozprzy i w Niechcicach. 
 
W dalszej części posiedzenia zabrał głos Wójt Gminy Janusz Jędrzejczyk. 
Wójt poinformował, że w taryfie nigdy nie są uwzględniane większe inwestycje. 
Zakład nie jest spółką i nie nastawia się na zysk. Przy budowie dodatkowych kanalizacji  
i przyłączenie ich do  nowo wybudowanych oczyszczalni  znacznie obniżyłoby koszty. Obecnie 
oczyszczalnie wykorzystane są w 30 %. 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Przy dwóch głosach wstrzymujących przyjęto  

 
Uchwałę nr XVI/47/12 

w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
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Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

 Gminnej Biblioteki Publicznej 

 

Księgowa Gminnej Biblioteki Publicznej w Rozprzy Iwona  Dobrowolska poinformowała, że 
instytucje kultury zgodnie z obowiązującymi przepisami o rachunkowości zobowiązane są do 
złożona sprawozdania finansowego jednostki organowi zatwierdzającemu w ciągu 3 miesięcy 
od dnia bilansowego sprawozdania. Sprawozdanie składa się z bilansu jednostki na dzień 31 
grudnia 2011 roku, rachunku zysków i strat oraz informacji dodatkowej, w której 
uwzględnione zostały informacje nieobjęte bilansem, rachunkiem zysków i start oraz 
wyjaśnienia niezbędne do oceny gospodarki finansowej biblioteki, a w szczególności 
objaśnień do stosowanych metod wyceny aktywów i pasywów oraz przyczyn ich zmian  
w ciągu roku bilansowego. 
Sprawozdanie w ciągu 7 dni od zatwierdzenia przez Radę Gminy zostanie złożone w Urzędzie  
Skarbowym w Piotrkowie Tryb.  
Ze sprawozdaniem zapoznała się Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
Przewodniczący Rady odczytał  pozytywną opinię Komisji. Opinia w załączeniu protokółu. 
W dyskusji: 
Radny Arkadiusz Próba poinformował, że na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów… 
rozważano możliwość zwiększenia środków o 10.000 zł  na działalność Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Rozprzy. 
 
Radna Jadwiga Kułak - Pełka   pytała jakie potrzebne są środki na prężny rozwój biblioteki, 
ponieważ jest to na obecną chwilę jedyna instytucja kultury. 
 
Potrzeby są duże i każda dodatkowa kwota jest wskazana  odpowiedziała księgowa Iwona 
Dobrowolska. 
Natomiast najpilniejsze potrzeby to zakup komputerów, z których korzystają dzieci oraz 
poprawa bazy lokalowej bibliotek. 
Pełniąca obowiązki Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej Izabela Kwaśniak dodała, że 
jesteśmy jedyną gminą, która nie posiada systemu komputerowego powiecie.  
Koszt zainstalowania to kwota około 20.000 zł. 
 
Poddano pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

 

Uchwałę nr XVI/ 48/1 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

 
Uchwałą w załączeniu protokółu. 

 

Punkt 11 

Uchwalenie statutu Gminnej Biblioteki  Publicznej w Rozprzy 

Pełniąca obowiązki Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Rozprzy Izabela Kwaśniak 
poinformowała, że zgodnie z nowelizacją ustawy o organizowaniu i prowadzeniu działalności 
kulturalnej należy dostosować statut Gminnej Biblioteki do obowiązujących przepisów.  



9 
 

W nowym statucie zaproponowano rozszerzenie działalności biblioteki na rzecz środowiska 
lokalnego oraz wprowadzony został zapis dotyczący powoływania dyrektora. 
 
Radna Jadwiga Kułak-Pełka  pytała w jaki sposób powoływany jest  Dyrektor Gminnej 
Biblioteki Publicznej. 
 
Obecna na posiedzeniu Radca Prawny Ilona Maćkiewicz poinformowała, że zgodnie ze 
statutem Dyrektora powołuje i odwołuje Wójt oraz ustala wynagrodzenie zgodnie  
z obowiązującymi przepisami. 
Gminna Biblioteka Publiczna jest instytucją kultury i działa na podstawie oddzielnych 
przepisów między innymi tj. ustawa  o bibliotekach, ustawa o organizowaniu i prowadzeniu 
działalności kulturalnej, ustawa o samorządzie gminnym. 
 
Statut analizowała Komisja Oświaty, Kultury i Sportu, która pozytywnie go  zaopiniowała.  
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

 

Uchwałę nr XVI/49/12 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Rozprzy 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/10 Rady Gminy Rozprza z dnia 

13 grudnia 2010 roku dotyczącej powołania stałych Komisji Rady Gminy. 

 
W związku z rezygnacją z członkostwa w Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Ochrony 
Środowiska Rady Gminy radnego Janusza Miszteli, a chęcią pracy w Komisji Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego przygotowany został projekt uchwały. 
Rada Gminy przyjęła rezygnację radnego z Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Ochrony 
Środowiska i powołała w skład Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
 
Przyjęto jednogłośnie   

Uchwałę nr XVI/ 50/12 

w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/10 Rady Gminy Rozprza z dnia 13 grudnia 2010 roku 

dotyczącej powołania stałych Komisji Rady Gminy Rozprza. 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zgody na zbycie  nieruchomości oznaczonej numerem 60/1 

położonej w obrębie ewidencyjnym Truszczanek 

 
Aleksandra Jarosz pracownica Referatu Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska poinformowała, że o sprzedaż działki oznaczonej nr 60/1 o pow. 7,81 ha  
położonej w Truszczanku wystąpił prywatny nabywca. Działka ma uregulowany stan prawny. 
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Podjęcie uchwały umożliwi zbycie przedmiotowej nieruchomości. 
Planowana sprzedaż działki była przedmiotem   obrad Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Konopka potwierdził, że Komisja zajmowała się tematem  
i wydała pozytywną opinię dotyczącą sprzedaży tej działki.  Wszyscy członkowie komisji 
głosowali za sprzedażą powyższej działki. 
 
Radny Janusz Misztela zwrócił się do radnego Zbigniewa Kaczmarka mieszkańca 
miejscowości Truszczanek o bliższe określenie położenia działki. 
 
Radny Zbigniew Kaczmarek poinformował, że działka położona jest po lewej stronie na końcu 
sołectwa i graniczy z działkami, które planowane są pod zabudowę jednorodzinną. 
Na całej działce 60/1 nie będzie możliwa zabudowa ze względu na usytuowane na sąsiedniej 
działce elektrowni wiatrowej, na którą pozwolenie wydała Gmina Wola Krzysztoporska . 
Osoba chętna na wykup działki planuje wybudować gospodarstwo agroturystyczne. 
 
Radny Arkadiusz Próba miał obawy, czy nabywca po zakupie całego kompleksu nie  
przeznaczy działki pod zabudowę jednorodzinną. Zdaniem radnego mogłaby to zrobić  
również gmina. 
 
Wójt Gminy Janusz Jędrzejczyk – o wykup gruntu zgłosił się prywatny nabywca, który po 
zakupie działki planuje zorganizować  gospodarstwo agroturystyczne. W nawiązaniu do obaw 
radnego Arkadiusza Próby, działka posiada siedliskowe warunki zabudowy, nie będzie jej 
można podzielić na działki budowlane, ponieważ Gmina Wola Krzysztoporska wydała  
decyzję na budowę elektrowni wiatrowej na swoim terenie, która będzie miała 
oddziaływanie na gminną działkę odpowiedział Wójt Janusz Jędrzejczyk. 
Powyższa działka o pow.100 metrów od drogi stanowi teren zabudowy, pozostały grunt do 
tereny rolne. 
 
Radna Jadwiga Kułak –Pełka  pytała jaką pełni rolę p. Rakoczy sołtys sołectwa Truszczanek 
w całym przedsięwzięciu związanym z budową wiatraków w związku z tym, iż była informacja 
w terenie wśród mieszkańców, że radni Gminy Rozprza są przeciwni budowie wiatraków. 
Zdaniem radnej działka straci na wartości ze względu na usytuowany w pobliżu wiatrak,  
a inwestor winien zrekompensować wartość działki. 
 
Obecnie wydając warunki zabudowy opieramy się w gminie na Studium Uwarunkowań ze 
względu na brak aktualnego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Rozprza 
poinformował Wójt  Janusz Jędrzejczyk. 
Ponadto dodał, że należy jak najszybciej przystąpić do opracowania Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego, w którym będzie można wskazać między innymi tereny pod budowę 
wiatraków. 
Na obecną chwilę nie mamy podstaw prawnych do nie wydania decyzji na budowę 
elektrowni wiatrowej. 
Natomiast gmina nie posiada pełnomocnictwa firmy budującej elektrownie  wiatrowe 
upoważniającego p. Rakoczego do reprezentowania ich firmy. 
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Natomiast brak podstaw do uiszczania rekompensat z powodu uciążliwości realizując jakąś 
inwestycję. Jeżeli inwestycja spełnia wszystkie wymogi środowiskowe, inwestor płaci  
podatki i uiszcza opłaty do gminy odpowiedział  Wójt Janusz Jędrzejczyk. 
 
Radna Jadwiga Kułak- Pełka w nawiązaniu do odpowiedzi udzielonej przez Wójta 
sprostowała wcześniejszą swoją wypowiedź. Poinformowała, że nie chodziło jej o spadek 
wartości gruntu spowodowany przez uciążliwości środowiskowe lecz o to, że właściciel nie 
będzie mógł swobodnie dysponować własnym gruntem. Radna stwierdziła, że może się 
okazać, iż przez wybudowany w pobliżu wiatrak nie otrzyma pozwolenia na budowę budynku 
na własnej działce  i to taka sytuacja może być powodem  obniżenia wartości działki. 
 
Przed wydawaniem każdej decyzji o warunkach zabudowy strony są powiadamiane  
o mającej powstać inwestycji i w tym momencie strony mają możliwość wyrażenia własnej 
opinii. 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie  

 

Uchwałę nr XVI/51/12 

sprawie  wyrażenia zgody na  zbycie nieruchomości oznaczonej numerem 60/1  

położonej w obrębie ewidencyjnym Truszczanek 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 14 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał Radę z pismami, które wpłynęły w ostatnim czasie do 
Rady Gminy. Pisma dotyczyły: 

1) obniżenia o 50% ceny wywoławczej spichlerza we Wronikowie – pismo skierowane od 
zainteresowanego zakupem p. Arkadiusz Wnuka.  

Wójt Janusz Jędrzejczyk /chociaż ma taką możliwość/ był za tym , aby nie obniżać, ponieważ 
przy każdej nie sprzedanej działce będą podobne  żądana zainteresowanych kupnem. 
 
Radna Jadwiga Kułak –Pełka – wnioskowała za pozostawieniem ceny gruntu sporządzonej 
przez biegłego. 
 

2) Wsparcie finansowe na zakup aparatury i sprzętu medycznego dla potrzeb 

Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Piotrkowie Tryb.- pismo skierowano na 
Komisje Zdrowia, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska Rady Gminy. 

 

3) Utworzenia drogi łączącej Longinówkę z polami położonymi pomiędzy drogą  

             w kierunku Krzyżanowa i Janówki- pismo skierowano na Komisję Rolnictwa   

             Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy. 
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Następnie Przewodniczący Rady poddał pod rozwagę radnych propozycję radnej Jadwigi 
Kułak- Pełka w sprawie odbycia sesji wyjazdowej w budynku po byłym domu kultury  
w Niechcicach. 
 
W dalszej części posiedzenia Wójt zapoznał z pismem Starostwa Powiatowego w sprawie 
planowanego złożenia wniosku o dofinansowanie z rezerwy subwencji ogólnej na 
przebudowę obiektu mostowego. Do remontu kapitalnego wskazano dwa mosty na terenie 
gminy Rozprza tj. 
1/ most w m. Rozprza przez rz. Luciążę długości 19,14 mb w ciągu drogi powiatowej  
Nr 1520E Jeżów –Bilska Wola. Szacowany koszt remontu 950.000 zł 
2/ most przez rz. Rajską w m. Bryszki o długości 15,10 mb w ciągu drogi powiatowej  
Nr 1515E Wroników - Bazar – Cieszanowice. Koszt remontu to około 750.000 zł. 
 
Pismo zostało skierowane na Komisję Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
 
Radna Jadwiga Kułak – Pełka zgłosiła wniosek w imieniu dzieci i młodzieży z Osiedla Przylesie 
w Niechcicach o wydzielenie części boiska sportowego do gry w piłkę. Zwróciła się z prośbą  
o rozwiązanie problemu, ponieważ zaistniał konflikt pomiędzy młodzieżą  i przedstawicielami 
klubu sportowego, a młodzież szuka wsparcia i pomocy. 
 
Radna Elżbieta Piątek Przewodnicząca Komisji Oświaty poinformowała, że na Komisji Oświaty 
analizowano działalność drużyny harcerskiej działającej na terenie gminy. 
Członkowie komisji  uznali, że należy wspomóc drużynę i zakupić 20 osobowy  namiot.  
W związku ze zbliżającymi się wakacjami poprosiła o pozytywne rozpatrzenie wniosku. 
 

Punkt 15 

Zakończenie obrad 

 
Przewodniczący Rady podziękował obecnym za udział sesji. Obrady zakończono o godzinie 
15.40. 
 
Protokółowała: 

K. Dobrowolska                                                                                                      Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                                             Tomasz Gemel 

 
 
 
 

 


